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PROTOKÓŁ 

z obrad XIII Sesji Gminy Radziejów 

z dnia 29 grudnia 2016 roku 

 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 1100 

W obradach udział wzięli: 

-Radni, 

-Sołtysi, 

-Wójt, Skarbnik, Sekretarz Gminy, 

-Radca Prawny, 

-Kierownik GOPS, 

-Dyrektor GOK, 

-Dyrektorzy szkół, 

-Pracownicy obsługujący sesję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski dokonał otwarcia XIII Sesji 

Rady Gminy Radziejów, powitał wszystkich obecnych, poinformował o możliwości 

wglądu do protokołu z poprzedniej sesji, następnie przedstawił proponowany 

porządek obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

I. Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 

2) porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

II. Podjęcie uchwał w sprawie : 

1) budżetu gminy na 2017 r.: 

a) wystąpienie Wójta Gminy w sprawie budżetu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                        

o projekcie uchwały budżetowej na 2017 r., 

c) przedstawienie opinii Komisji: 

- rewizyjnej, 

- oświaty i kultury, 

- rolnictwa oraz spraw socjalnych, 

- finansowo-budżetowej. 

d) dyskusja na projektem uchwały budżetowej, 

e) odczytanie projektu uchwały, 
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f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

2) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na pokrycie planowanego 

deficytu 

3) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2017-2028: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                         

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Radziejów, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

III. Przedstawienie sprawozdań z prac komisji stałych Rady Gminy Radziejów za 

2016 r. oraz przyjęcie planów pracy na 2017 r. : 

1) komisji finansowo-budżetowej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania                        

i planu pracy), 

2) komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania i planu pracy), 

3) komisji oświaty i kultury (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania                       

i planu pracy), 

4) komisji rewizyjnej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu 

pracy). 

 

IV. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii, 

2) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego w miejscowości Skibin, 

3) określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Radziejów, 

4) przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Radziejów, 

5) zmian w budżecie, 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów. 

 

V. Składanie wniosków i interpelacji. 

VI. Wolne wnioski i zapytania. 

VII. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Ad I. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski stwierdził, że w 

chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych obecnych było 14, w związku z tym Sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał.  

 



3 
 

Przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Sekretarzem Sesji 

została wybrana radna Mariola Bogucka 14 głosami. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. II, 1, a) Wójt Gminy przedstawił ogólne założenia budżetu gminy na 2017 rok 

informując, że wydatki budżetu gminy wynosić będą 24.748.954 zł. W historii gminy 

Radziejów jest to najwyższy budżet. Został pozytywnie oceniony przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową. Składa się z subwencji, dotacji, dochodów własnych. 

Planowane jest pozyskanie dużej ilości środków pochodzących z Unii Europejskiej. 

 Poprosił o przyjęcie budżetu w kształcie przedstawionym w materiałach na sesję. 

 

Ad. II, 1, b) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 18/P/2016 Składu Orzekającego 

Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 grudnia 2016 roku w 

sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2017 rok. 

(szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 

Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 15/Dpr/2016 Składu Orzekającego Nr 9 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 grudnia 2016 roku w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad. II, 1, c)  

- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Kazimierz Czynsz poinformował, że 

„Komisja rewizyjna w składzie Kazimierz Czynsz, Roman Piłat, Władysław 

Śniadecki na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2016 r. po szczegółowym omówieniu 

postanowiła pozytywnie, jednogłośnie zaopiniować projekt budżetu gminy na rok 

2017”. 

- Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Marian Bandyszewski 

poinformował, że „Komisja oświaty i kultury w składzie Marian Bandyszewski, 

Kazimierz Skupniewicz, Ireneusz Głowacki, Małgorzata Lewandowska, Radosław 

Linowiecki na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2016 r. pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt budżetu na 2017 rok”. 

- Przewodniczący Komisji oraz Spraw Socjalnych radny Kazimierz Skupniewicz 

poinformował, że „Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych w składzie Kazimierz 

Skupniewicz, Marian Bandyszewski, Mariola Bogucka, Błażej Patyk, Wiesław 

Migdalski na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2016 r. po szczegółowej analizie 

postanowiła pozytywnie zaopiniować projekt budżetu gminy Radziejów na 2017 rok 

przy 3 głosach za i 2 wstrzymujących się”. 
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- Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej radny Ireneusz Głowacki 

poinformował, że „Komisja finansowo-budżetowa w składzie Ireneusz Głowacki, 

Kazimierz Czynsz, Mariola Kardasz, Mirosław Kołodziejczyk, Krzysztof  

Nowowiejski po szczegółowej analizie projektu budżetu na 2017 r. i uzyskanych 

wyjaśnieniach ze strony Wójta i Skarbnika Gminy oraz zapoznaniu się z opiniami 

pozostałych Komisji Rady Gminy pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

budżetu gminy na 2017 r. 

Ad. II, 1, d) Radny Krzysztof Nowowiejski poinformował, że budżet należy przyjąć. 

Na komisji otrzymał szczegółowe wyjaśnienia. Jeśli pojawią się jakiekolwiek 

oszczędności należy je przeznaczyć na drogi oraz oświetlenie. W sołectwach zostało 

jeszcze po kilka odcinków dróg do utwardzenia. Dodał, że jest zaplanowanych 

bardzo dużo wydatków inwestycyjnych.  

 

Ad. II, 1, d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenie budżetu Gminy Radziejów na 

2017 rok odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 radnych obecnych na sesji. 

   

Ad. II, 2) Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na 

pokrycie planowanego deficytu odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej 

Patyk. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. II, 3, a) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 18/WPF/2016 Składu 

Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 

grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2017-2028 

(szczegółowe dane stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. II, 2, b) Nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. II, 2, c) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejów na lata 2016-2026 odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej 

Patyk. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 14 radnych obecnych na sesji. 
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Ad. III, 1) Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej poinformował, że w roku 

2016 zgodnie z wcześniej przyjętym planem komisja odbyła dziewięć posiedzeń. 

Komisja zajmowała się sprawami związanymi z dochodami i wydatkami w budżecie 

Gminy oraz uczestniczyła w posiedzeniu wyjazdowym dotyczącym oceny 

wykorzystania świetlic gminnych. Analizowała realizację budżetu Gminy za 2015 

rok, a także na bieżąco wszystkie zmiany dotyczące dochodów i wydatków 

w budżecie Gminy w 2016 roku. Zapoznała się szczegółowo z wydatkami 

poniesionymi na pomoc społeczną, Gminny Ośrodek Kultury w Czołowie, 

zajmowała się również sprawami dotyczącymi remontu szkół, remontem                               

i wyposażeniem świetlic oraz innymi tematami, które miały wpływ na realizację 

budżetu i jego zmiany w trakcie roku. Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków 

na terenie Gminy Radziejów na 2017 rok oraz analizowała budżet gminy na 2017 rok. 

Członkowie Komisji zapoznawali się na bieżąco i opiniowali wszystkie projekty 

uchwał przygotowywane na Sesje Rady Gminy. 

Przedstawił plan pracy na 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 

protokołu). 

Sprawozdanie oraz plan pracy zostały przyjęte przy jednym głosie wstrzymującym 

się. 

Ad. III, 2) Radny Kazimierz Skupniewicz poinformował, że komisja rolnictwa oraz 

spraw socjalnych odbyła zgodnie z planem w 2016 roku dziewięć posiedzeń. Komisja 

szczegółowo analizowała pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 rok 

oraz na bieżąco w zakresie udzielania różnych form pomocy podopiecznym. Prace 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oceniono pozytywnie. Analizowano wpływ 

deszczowni na funkcjonowanie hydroforni. Komisja dokonała oceny wykonania 

budżetu gminy za 2015 rok. Na posiedzeniu wyjazdowym dokonano przeglądu dróg 

gminnych. Komisja zapoznała się również z informacją dotyczącą przyznawania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów z terenu Gminy Radziejów. 

Oceniano działalność gospodarczą na terenie gminy, szczególnie związaną z obsługą 

rolnictwa. Komisja uczestniczyła w pracach nad ustaleniem podatków na 2017 rok 

oraz analizowała projekt budżetu na 2017 rok. W trakcie całego roku na bieżąco 

zapoznawała się i opiniowała zmiany  w budżecie oraz projekty wszystkich uchwał 

przygotowane na Sesje Rady Gminy. 

Przedstawił plan pracy na 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 

protokołu). 

Sprawozdanie oraz plan pracy zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. III, 3) Przewodniczący komisji oświaty i kultury poinformował, że komisja w 

roku 2016 odbyła dziewięć posiedzeń zgodnie z przyjętym planem. W trakcie 
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posiedzeń zapoznała się z kształceniem i dokształcaniem nauczycieli oraz z pomocą 

finansową w tym zakresie. Analizie poddano również zatrudnienie w szkołach 

podstawowych, gimnazjum oraz przedszkolu gminnym. Analizowano działalność 

gminnej biblioteki za 2015 r. oraz Gminnego Ośrodka Kultury w Czołowie. Komisja 

uczestniczyła w posiedzeniu wyjazdowym dotyczącym wykorzystania świetlic 

gminnych. Komisja dokonała oceny wykonania budżetu gminy za 2015 rok w 

zakresie dochodów i wydatków ze szczególnym uwzględnieniem wydatków na 

oświatę i kulturę w tym na remont szkół oraz remont i wyposażenie świetlic. 

Omawiano wszystkie tematy, które miały wpływ na realizację budżetu gminy 

szczególnie działalności oświatowej i jego zmiany w trakcie roku. Na posiedzeniu 

wyjazdowym oceniono przygotowanie szkół na rok szkolny 2016/2017. Komisja 

uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2017 rok oraz 

analizowała projekt budżetu na 2017 rok. W trakcie całego roku na bieżąco 

zapoznawała się i opiniowała projekty wszystkich uchwał przygotowanych na Sesje 

Rady Gminy. W posiedzeniach Komisji w zależności od potrzeb uczestniczyli 

Dyrektorzy Szkół. 

Przedstawił plan pracy na 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 

protokołu). 

Sprawozdanie oraz plan pracy zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. III, 4) Przewodniczący komisji rewizyjnej poinformował, że komisja w roku 2016 

zgodnie z wcześniej przyjętym planem odbyła dziewięć posiedzeń. Komisja w 

trakcie posiedzeń kontrolowała wykorzystanie środków w budżecie gminy na 

zadania z zakresu ochrony środowiska, na świetlice i remizy strażackie, oświatę, na 

zadania inwestycyjne. Kontrolowała wydatki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Radziejowie, w zakresie środków finansowych wykorzystanych na opiekę 

społeczną. Kontrolowano stan płatności i zaopatrzenia wsi w wodę. Ponadto 

Komisja dokonała kontroli realizacji budżetu za 2015 r. i opracowała wniosek                       

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2015 rok. Komisja uczestniczyła 

również w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2017 rok oraz 

dokonała analizy budżetu gminy na 2017 rok. Zapoznano się z realizacją zadań 

związanych z ochroną środowiska w 2016 roku. 

W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się i opiniowała zmiany                         
w budżecie oraz projekty wszystkich uchwał przygotowanych na Sesje Rady Gminy. 
 
Przedstawił plan pracy na 2017 rok. (szczegółowe dane stanowi załącznik do 

protokołu). 

Sprawozdanie oraz plan pracy zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Ogłoszenie przerwy 11.55 

Wznowienie obrad 12.10 

 

Ad. IV, 1) Projekt uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki                                   

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii 

odczytał Wiceprzewodniczący Marian Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. IV, 2) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego w 

miejscowości Skibin odczytał Wiceprzewodniczący Marian Bandyszewski. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski zaznaczył, że ma nadzieje, iż umowa najmu zostanie 

dobre skonstruowana. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. IV, 3) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Marian 

Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. IV, 4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Gminy Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Marian Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. IV, 5) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie odczytał 

Wiceprzewodniczący Marian Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 

 

Ad. IV, 6) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Radziejów odczytał Wiceprzewodniczący Marian Bandyszewski. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 12 radnych obecnych na sesji. 
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Ad. V, VI) Radna Małgorzata Lewandowska skierowała prośbę do 

przewodniczącego komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych, aby zaplanowany                    

w 2017 roku objazd dróg rozpocząć od sołectw Skibin oraz Kwilno-Kłonówek. 

 

Radny Krzysztof Nowowiejski dodał, że w załączniku inwestycyjnym jest dużo 

środków przeznaczonych na sekcję gospodarczą. Zaproponował aby zamiast nowej 

przyczepy zakupić kosiarkę bijakową do obcinania rowów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Bandyszewski odczytał pismo o. 

Mariusza Kapczyńskiego z Klasztoru Ojców Franciszkanów, w którym podziękował 

za wsparcie finansowe na remont dachu. Złożył wszystkim zebranym życzenia 

noworoczne. 

 

Wójt podsumował kończący się rok 2016 oraz złożył wszystkich zebranym na sesji 

życzenia noworoczne. 

 

Ad. VII) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Wiceprzewodniczący 

Przewodniczący Rady złożył życzenia noworoczne oraz podziękował wszystkim 

zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XIII Sesji Rady Gminy 

Radziejów. 

Zakończenie obrad Sesji 1240 

 

 

Protokołowała        Sekretarz Sesji 

 

Paulina Świderska                    Mariola Bogucka 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 


